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Opozarjajo že več kot deset let
  1, 25.09.2022,    15:45RADIO SLOVENIJA DOGODKI IN ODMEVI,

  (voditelj)LUKA BREGAR

Varuh človekovih pravic na prezasedenost varovanih oddelkov v socialnovarstvenih zavodih opozarja že več kot deset 
let. Kljub stalnim opozorilom so bivanjske razmere na teh oddelkih še vedno slabe. Socialnovarstveni zavodi zaradi 
prostorske stiske ljudi s težavami v duševnem zdravju nameščajo kar na hodnike in v kopalnice, zaradi česar so jim 
kršene temeljne človekove pravice. Nevzdržne razmere na varovanih oddelkih lahko nedvomno opredelimo kot grdo 
ravnanje s stanovalci, za kar pa je odgovorna država, opozarja varuh človekovih pravic Peter Svetina. Podrobneje Lucija 
Dimnik Rikić.

   (novinarka)LUCIJA DIMNIK RIKIĆ

Da so varovani oddelki v socialnovarstvenih zavodih prenatrpani, opozarjamo že več kot deset let. Žal tudi v poročilu 
državnega preventivnega mehanizma za lansko leto ugotavljamo, da se ni nič spremenilo, poudarja varuh človekovih 
pravic Peter Svetina.

  (varuh človekovih pravic)PETER SVETINA

Ljudje z odločbami sodišča se nameščajo še vedno na hodnike, v dnevne sobe, nenazadnje tudi v kopalnice in to je 
nesprejemljivo, da ni tega razumevanja, neke dostojnosti do človekovega življenja in da ljudje niso številke.

   (novinarka)LUCIJA DIMNIK RIKIĆ

Za nevzdržne razmere niso krivi zavodi. Če sodišče izda sklep o namestitvi v varovani oddelek, mora namreč zavod kljub 
prezasedenosti človeka sprejeti. Prezasedeni so tudi varovani oddelki v domovih za starejše, kjer so nameščeni ljudje z 
demenco. Varuh opozarja, da so prezasedeni tudi zato, ker domovi po več let čakajo na verifikacijo varovanih oddelkov.

  (varuh človekovih pravic)PETER SVETINA

Odgovornost je vsekakor na ministrstvu za delo, družino in socialne zadeve. 12 let trajajo verifikacije, popolnoma 
nesprejemljivo in se je treba vprašati kdo, z imenom in priimkov, zadržuje to oziroma kdo svojega dela ni opravil.

   (novinarka)LUCIJA DIMNIK RIKIĆ

Primer bomo preverili, odgovarja državni sekretar na ministrstvu za delo Dan Juvan. Problema prepolnih varovanih 
oddelkov se na ministrstvu zavedajo. Reševali ga bomo prednostno, zagotavlja Juvan.

  (Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti)DAN JUVAN

Enostavno povečevanje mest v varovanih oddelkih ne bo dovolj. Nujno moramo razmislit tudi o drugih ukrepih, ki gredo v 
smeri deinstitucionalizacije. To da se vprašamo, ali smo res naredili vse, preden smo nekoga zaprli pod ključno varovani 
oddelek. In pa ali smo naredili vse, da smo redno in strokovno preverjali, ali je morda možnost, da se jih premesti v odprt 
oddelek.

   (novinarka)LUCIJA DIMNIK RIKIĆ

Državni sekretar napoveduje, da bodo iskali rešitve, ki bodo zagotavljale dostojno življenje ljudi v varovanih oddelkih. 
Prizadevali pa si bodo, da bi bilo število ljudi na teh oddelkih čim nižje.
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